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Miljø- og fødevareministerens besvarelse af spørgsmål nr. 342 (MOF alm. del), stillet 14. december 

efter ønske fra Simon Kollerup (S). 

Spørgsmål nr. 342 
Vil ministeren oplyse, hvor stor en procentdel af diegivende søer, der gik i løsdrift 

for hvert år i perioden fra 2011 til 2017? 

Svar 

Landbrugsstyrelsen har over for mig oplyst følgende:  

 

”Nedenstående tabel redegør for de tilgængelige oplysninger, som stammer fra en opgørelse fra 30. 

april 2018. Antal stipladser er med baggrund i Landbrugsstyrelsens tilskudsordning Etablering af 

løsdrift i farestalde. Eventuelle opførte løsdrifts-stier uden for ordningen er ikke opgjort. 

 

Landbrugsstyrelsen har udbudt ordningen Etablering af løsdrift i farestalde årligt i perioden fra 2013 

til 2018, dog ikke i 2017. Dette har bl.a. været for at understøtte målsætningen om, at mindst 10 pct. af 

diegivende søer skal gå i løsdrift i farestalden i 2020, hvilket fremgår af Handlingsplan for bedre 

dyrevelfærd for svin fra 2014. Ifølge SEGES var der på det tidspunkt ca. 260.000 farestipladser på 

landsplan. SEGES estimerede (forud for Evaluering af Handlingsplanen for bedre dyrevelfærd for svin 

i 2015), at der før første ordning i 2013 var etableret 2.000 stipladser til løsdrift.  

 

I nedenstående tabeller vises, hvor mange stipladser der er etableret under ordningen, og hvor mange 

yderligere stipladser der potentielt kan blive oprettet. Antal af etablerede stipladser er med baggrund i 

afsluttede projekter, hvor tilskuddet er udbetalt. Tilsagn er i udgangspunktet gyldige i 2 år, men kan 

forlænges med 1 år ad gangen frem til udgangen af 2022, med baggrund i den afsluttende 

programperiode. Først ved anmodning om udbetaling, bliver projektet synet, og det opførte antal 

stipladser konstateres.  

 

Det potentielle antal stipladser har Landbrugsstyrelsen beregnet ud fra det antal tilsagn, hvor der 

endnu ikke er anmodet om udbetaling. Landbrugsstyrelsen har derfor ikke mulighed for med 

sikkerhed at oplyse det fulde antal stipladser før projekterne er gennemført.” 
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Runde 
Etablerede stipladser 

(sum) 

Etablerede stipladser som 
procent af samlede 

stipladser - 260.000 (sum) 

Før ordningen 2.000 0,77 pct. 

2013 3.182 stk. 1,22 pct. 

2014 3.969 stk. 1,52 pct. 

2015 4.323 stk. 1,66 pct. 

2016 - - 

2017 - - 

2018 - - 

 

 

Runde 
Potentielle stipladser i 

alt (pr. år) 

Potentielle stipladser som 
procent af samlede 

stipladser - 260.000 (pr. 
år) 

Før ordningen - - 

2013 - - 

2014 1.875 stk. 0,72 pct. 

2015 767 stk. 0,30 pct. 

2016 2.213 stk. 0,85 pct. 

2017 - - 

2018 8.225 stk. 3,16 pct. 

Sum: 13.080 stk. 5,03 pct. 

 

 

Jeg kan henholde mig til Landbrugsstyrelsens oplysninger. 

 

 

 

 

 

Jacob Ellemann-Jensen / Per Henriksen 

 

 


